
 

 
 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 

Datum 
2023-10-19 

 

 
 
Plats och tid Gamla Rådhuset Knutssalen klockan 18:00-20:07 
   
Beslutande Se sidan 2  
   
Övriga 
närvarande 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 
Mats Sidnor (M) 
Ronny Andersson (SD) 
Mats Nilsson (M) 
Marck Hansen (SD) 
Hans Christerson (C) 
Peter Lindhe (SD) 
Lisa Syrén Mandelkonvalj, sekreterare 
 
  
 

 
Utses att justera Göran Björk (SD), Ingrid Ek (S) 
 ersättare Stefan Engdahl 
 
Digital justering 2023-10-26 
 
Paragrafer: 131-152 
 
Ordförande ………………………………………………………………… 
 Malin Olsson (M) 
 
Justerare ………………………………………………………………… 
 Göran Björk (SD), Ingrid Ek (S) 
 
 
 
 
 

 
ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2023-10-19 

Datum då anslaget sätts upp 2023-10-27 

Datum när anslaget tas ned 2023-11-20 
 
Förvaringsplats för protokollet Nya Rådhuset Österportstorg i Ystad  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Justerares 
signatur 
 
 

   

 

 
Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 

2023-10-19 
 
Beslutande Malin Olsson (M), ordförande 

Peter Lundgren (SD), förste vice ordförande  
Joachim Mattsson (S) ersätter Magnus Arling (S) 
Kevin Rasmussen (S) 
Clifford Härstedt (M) ersätter Paula Nilsson (M) 
Jan-Åke Isaksson (SD) 
Doris Möller (S) ersätter Cecilia Magnusson-Svärd (S) 
Stefan Engdahl (M) 
Ingrid Ek (S) 
Paul Svensson (SD) 
Martin Andersson (C) 
Caroline Dahlberg (S) ersätter Adrian Magnusson (S) 
Per-Olof Lind (L) 
Eric Ericsson (KD) ersätter My Henriksson (KD) 
Anna Sjöland (SD) 
Sverker Meyer (M) 
Karin Voltaire (S) 
Annika Weitner (V) 
Roger Jönsson (S) 
Gunilla Andersson (M) 
Göran Björk (SD) 
Marina Nilsson (MP) 
Kim Grahn (S) 
Anders Karlgren (M) ersätter Kevin Sundin (M) 
Mårten Mårtensson (S) 
Peter Linder (SD) ersätter Leif Olsson Svensson (SD) 
Eva Clausson (C) 
Anne Olofsdotter (M) 
Birgitta Cestrone Nyman (S) 
Paula Larsson Jarl (M) 
Måns Axkull (L) ersätter Agneta Van Toor (L) 
Håkan Thorén Damm (KD) 
Rickard Axtelius (S) 
Carl Munther (M) 
Kent Andersson (SD) 
Kent Mårtensson (S) 
Moa Greiff (V) 
Per-Axel Sjöholm (M) ersätter Cecilia Fahlborg (M) 
Anja Edvardsson (S) 
Krister Nilsson (SD) 
Håkan Eriksson (C) 
Lennart Johansson (M) ersätter Anders Andersson (M) 
Riccard Axtelius (S) 
Patricia Andersson (SD) 
Johan Wahlgren (M) 
Allan Waktmar (S) ersätter Lena Lovén Andersson (S) 
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Kenny Fransson (S) ersätter Thomas Micha (S) 
Magnus Hörnblad (MP) 
Kent Svensson (M) 
Berth Andersson (SD) 
Marcus Bräutigam (L) 
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Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

 
 
 
 

Ärenden vid dagens sammanträde  
 
Paragraf Ärende Diarienr Sida 

 

§ 131 Tyst minut för ledamoten Leif Olsson Svensson  6 

§ 132 

Fyllnadsval efter Leif Olsson Svensson (SD) 
förtroendeuppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, ersättare i kommunstyrelsen, 
ledamot i valberedningen, ledamot i barn- och 
utbildningsnämnden, 1:e vice ordförande i 
gymnasienämnden, ledamot i Ystads Teater ak 

2023/253 7 - 8 

§ 133 Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot  
i kommunfullmäktige  - Agneta Van Toor (L) 2023/254 9 

§ 134 
Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot 
i Revisionen samt därav föranlett fyllnadsval efter 
Lena Månsson (M) 

2023/257 10 

§ 135 Val av revisorer till Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund 2023-2026 2023/189 11 

§ 136 
Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot 
i kommunfullmäktige samt därav föranlett 
fyllnadsval efter Cecilia Magnusson-Svärd (S) 

2023/277 12 

§ 137 Rättelse av förtroendeuppdrag som ledamot i 
valnämnden - Ola Pantzar (M) 2023/204 13 

§ 138 Godkänna Delårsrapport 2 31 augusti 2023 för 
kommunen 2023/233 14 - 16 

§ 139 Ansökan om prestationsbaserat statsbidrag 2023/236 17 - 18 

§ 140 

Taxa för lagen om tobak och liknande produkter, 
lagen om tobaksfria nikotinprodukter, alkohollagen 
och lag om handel med vissa receptfria läkemedel - 
avgifter 2024 

2023/198 19 - 21 

§ 141 Taxa för offentlig kontroll inom 
livsmedelslagstiftningen - avgifter 2024 2023/199 22 - 24 

§ 142 Taxa för tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder 
mot förorening från fartyg 2023/200 25 - 26 

§ 143 
Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen 
för Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla och Ystads 
kommuner - avgifter 2024 

2023/197 27 - 30 
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§ 144 Återremitterat - Bolagsbildning för samordnad 
fastighetsförvaltning 2023/169 31 - 35 

§ 145 Inriktning för framtida fastighetsförvaltning 2023/234 36 - 40 

§ 146 
Förslag till Ny organisation för YEAB på grund av 
renodling av nätverksamhet (EU direktiv). 
Nätverksamhet i egen verksamhet 

2023/202 41 - 42 

§ 147 Revidering av barn- och utbildningsnämndens 
reglemente 2023/201 43 - 45 

§ 148 Revidering av reglemente för kultur- och 
fritidsnämnden 2023/143 46 - 47 

§ 149 Ändring i reglemente för kommunstyrelse/nämnd 
för Medborgarinitiativ 2023/229 48 - 50 

§ 150 Svar på Motion (V) om Hållbarhetschecklista 2023/114 51 - 55 

 Nya frågor, interpellationer och motioner   

§ 151 För kännedom, Svar på Granskning av underhåll i 
avloppsanläggningar 2023/151 56 - 57 

§ 152 Motion (S) om Ett levande centrum 2023/271 58 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 131  
 

Justerares signatur  
 

 
 

Tyst minut för ledamoten Leif Olsson Svensson 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige håller tyst minut för ledamoten Leif Olsson Svensson. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 132 Dnr 2023/253 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Fyllnadsval efter Leif Olsson Svensson (SD) 
förtroendeuppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, 
ersättare i kommunstyrelsen, ledamot i valberedningen, 
ledamot i barn- och utbildningsnämnden, 1:e vice ordförande 
i gymnasienämnden, ledamot i Ystads Teater ak 

Kommunfullmäktige beslutar 
Fyllnadsval av ledamot i kommunfullmäktige lämnas till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ersättare i kommunstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ledamot i valberedningen. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ledamot i barn-och utbildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ledamot och 1:e vice ordförande i gymnasienämnden. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ledamot i Ystads Teater AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Leif Olsson Svensson (SD) har haft förtroendeuppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, 
ersättare i kommunstyrelsen, ledamot i valberedningen, ledamot i barn-och 
utbildningsnämnden, ledamot och 1:e vice ordförande i gymnasienämnden samt ledamot i 
Ystads Teater AB. Då Leif Olsson Svensson (SD) har gått bort behöver fyllnadsval ske till 
samtliga av de poster som kommunfullmäktige kan utse. 

Föredragande 
• Valberedningens vice ordförande Mårten Mårtensson. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Valberedningen föreslår att fyllnadsval till ersättare i kommunstyrelsen, ledamot i 
valberedningen, ledamot i barn-och utbildningsnämnden, ledamot och förste vice ordförande 
i gymnasienämnden samt ledamot i Ystads Teater AB bordläggs. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 132 Dnr 2023/253 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
Beslut skickas till: 
Länsstyrelsen 
Kommunfullmäktige 23 november 2023 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 133 Dnr 2023/254 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot  i 
kommunfullmäktige  - Agneta Van Toor (L) 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige entledigar Agneta Van Toor (L) från förtroendeuppdraget som ledamot 
i kommunfullmäktige. 
 
Fyllnadsval av ledamot i kommunfullmäktige lämnas till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Sammanfattning av ärendet 
Agneta Van Toor (L) har begärt sitt entledigande från förtroendeuppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Agneta Van Toors (L) begäran om entledigande, registrerat 25 september 2023 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Agneta Van Toor (L) 
Länsstyrelsen 
Kansliavdelningens förtroendemannasystem 

9S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 f9
2d

2f
93

-d
b3

6-
4f

ba
-a

d8
5-

0b
ea

9c
ed

21
16



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 134 Dnr 2023/257 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot i 
Revisionen samt därav föranlett fyllnadsval efter Lena 
Månsson (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige entledigar Lena Månsson (M) från förtroendeuppdraget som ledamot i 
Revisionen. 
 
Kommunfullmäktige bordlägger val av ledamot i Revisionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Lena Månsson (M) har begärt sitt entledigande från förtroendeuppdraget som ledamot i 
Revisionen. 

Beslutsunderlag 
Lena Månssons (M) begäran om entledigande, registrerad 26 september 2023. 

Föredragande 
Valberedningens vice ordförande Mårten Mårtensson. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Valberedningen föreslår kommunfullmäktige att bordlägga fyllnadsval av revisor till 
Revisionen. 
 
 
Beslut skickas till: 
Lena Månsson (M) 
Revisionen 
Kansliavdelningens förtroendemannasystem 
Kommunfullmäktige 23 november 2023 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 135 Dnr 2023/189 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Val av revisorer till Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 
2023-2026 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige utser Lars Lanevi som revisor för Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund, för Sjöbo kommun. 

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med förbundsordning för Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund ska 
Simrishamns, Tomelillas och Sjöbos kommuner nominera revisorer för respektive kommun 
för formellt beslut i Ystads kommuns kommunfullmäktige. Förbundet ska ha sammanlagt 
fyra revisorer, det vill säga en från varje kommun. Ystads kommunfullmäktige utsåg 
kommunens egen revisor, Bruno Andersson genom beslut den 16 februari 2023, paragraf 21. 
Kommunfullmäktige utsåg därefter Alf-Göran Andersson som revisor för Tomelilla 
kommun och Birgit Johansson för Simrishamns kommun genom beslut den 24 augusti 2023, 
paragraf 95. 
 
Sjöbo kommun har som förslag till revisor i Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 
föreslagit Lars Lanevi. 

Beslutsunderlag 
Nominering av revisor för Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund, Sjöbo kommun. 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige utser Lars Lanevi som revisor för Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund, för Sjöbo kommun. 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 
Sjöbo kommun 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 136 Dnr 2023/277 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Entledigande från förtroendeuppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige samt därav föranlett fyllnadsval efter 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige entledigar Cecilia Magnusson-Svärd (S) från förtroendeuppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige. 
 
Fyllnadsval av ledamot i kommunfullmäktige lämnas till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Sammanfattning av ärendet 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) har begärt sitt entledigande från förtroendeuppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande från Cecilia Magnusson-Svärd (S), registrerad den 18 oktober 2023. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) 
Länsstyrelsen  
Kansliavdelningens förtroendemannasystem 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 137 Dnr 2023/204 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Rättelse av förtroendeuppdrag som ledamot i valnämnden - 
Ola Pantzar (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige entledigar Ola Pantzar (M) som ledamot i valnämnden. 
 
Kommunfullmäktige utser Ola Pantzar (M) som ersättare i valnämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Ola Pantzar (M) utsågs den 21 september 2023, paragraf 114 av kommunfullmäktige till 
ledamot i valnämnden efter Charlotte Åhman Persson (M). Beslutet var felaktigt på det  
sättet att det gällde fyllnadsval av ersättare till valnämnden och inte ledamot. Av det skälet 
behöver kommunfullmäktige rätta sitt tidigare beslut och fatta ett nytt, korrekt.  

Beslutsunderlag 
Beslut i kommunfullmäktige, 21 september 2023, paragraf 114. 

Föredragande 
Valberedningens vice ordförande Mårten Mårtensson. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Valberedningen föreslår kommunfullmäktige att entlediga Ola Pantzar (M) som ledamot i 
valnämnden och i stället utse honom till ersättare i valnämnden. 
 
 
Beslut skickas till: 
Ola Pantzar (M) 
Valnämnden 
Kansliavdelningens förtroendemannasystem 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 138 Dnr 2023/233 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Godkänna Delårsrapport 2 31 augusti 2023 för kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2, 31 augusti 2023, för Ystads kommun. 
 
Kommunfullmäktige uppmanar nämnder som prognostiserar med underskott för år 2023  
att vidta åtgärder för att begränsa den befarade obalansen. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen har upprättat periodbokslut och en helårsprognos för 
kommunstyrelsens ansvarsområden. Prognoserna visar följande: 
- Kommunledningsförvaltningen prognostiseras få ett överskott på 0,3 mkr mot budget. 
- Kommunalförbunden och överförmyndaren beräknas visa ett underskott med 0,3 mkr. 
- Hamnen bedöms följa budget. 
 
Kommunstyrelsen föreslås i nu aktuellt ärende godkänna delårsrapporterna för de egna 
ansvarsområdena. 
 
Ekonomiavdelningen har upprättat/sammanställt delårsrapport innehållande utfall per sista 
augusti samt prognostiserat helårsresultat. Uppföljningen gäller för kommunen och 
kommunalförbunden samt de kommunala bolagen.  
 
Kommunfullmäktiges beslutade budget för 2023 innebär ett budgeterat överskott i 
kommunen med endast knappt 3 mkr. Aktuell prognos för helåret visar ett betydligt starkare 
resultat, +74 mkr. Förbättringen kan i allt väsentligt förklaras med följande: 
 
• Kommunernas skatteunderlag utvecklas bättre än vad SKR:s prognoser hösten 2022 (vid 

budgeteringstillfället) visade. För Ystads del överstiger skatteintäkter m.m. budget med 35 
mkr, vilket utgör 1,8% av motsvarande budgeterade intäkter. Viktigt att notera är att 
prognoserna vid budgeteringstillfället kan sägas innehålla osäkerhet för tre år. Detta då 
taxeringen av alla invånares inkomster för 2021 ännu inte var slutförd samt att 
utvecklingen av invånarnas inkomster och avdrag åren 2022 och 2023 av naturliga skäl vid 
prognostillfället byggde på bedömningar. 

• Nämnderna visar en samlad positiv budgetavvikelse med nästan 19 mkr. Överskottet 
motsvarar 1 % av totala ramar. De största avvikelserna finns avseende gymnasienämnden, 
+9 mkr, och socialnämnden, +8 mkr. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 138 Dnr 2023/233 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
 
• Tillkommande generella statsbidrag avseende äldreomsorgen påverkar positivt med 

närmare 10 mkr (under förutsättning att fullmäktige beslutar enligt föreliggande förslag i 
ärendet avseende bidragen). 
 

• Främst beroende på försenade investeringar beräknas både avskrivningar och 
räntekostnader bli lägre än budgeterat, sammantaget +9 mkr. 

 
Årets samlade resultat för kommunkoncernen kommer enligt prognos att uppgå till 93 mkr. 
Ystad Industrifastigheter redovisar ett något lägre resultat än avkastningskravet medan övriga 
bolag redovisar i nivå eller bättre resultat än fastställda krav. Prognosen för Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund är ett underskott på 1,2 mkr. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och har inte barnchecklistats. 

Beslutsunderlag 
• Delårsrapport 2, 31 augusti 2023 för kommunledningsförvaltningen samt 

hamnverksamheten 
• Delårsrapport 2, 31 augusti 2023 avseende Ystads kommun 
• Tjänsteskrivelse av redovisningschef Carola Nilsson den 20 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 167 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 

• Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2, 31 augusti 2023, för Ystads 
kommun. 

 
• Kommunfullmäktige uppmanar nämnder som prognostiserar med underskott för  

år 2023 att vidta åtgärder för att begränsa den befarade obalansen. 

Föredragande 
Ekonomichef Petter Hansson. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 138 Dnr 2023/233 
 

Justerares signatur  
 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Kevin Rasmussen (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunilla Andersson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Jan-Åke Isaksson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ekonomiavdelningen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 139 Dnr 2023/236 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Ansökan om prestationsbaserat statsbidrag 

Kommunfullmäktige beslutar 
1. Kommunfullmäktige beslutar att  socialnämndens ram för 2023 ökas med 5,6 mkr, 

varav 3,0 mkr avseende det generella statsbidraget till minskad andel timanställda 
samt 2,6 mkr avseende bidraget för god bemanning sjuksköterskor.  

 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att finansiering sker genom att finansförvaltningens 

anslag för generella statsbidrag höjs med 15,2 mkr för år 2023, varav 12,6 mkr 
avseende det generella statsbidraget till minskad andel timanställda samt 2,6 mkr 
avseende bidraget för god bemanning sjuksköterskor. 

 
3. Kommunfullmäktige beslutar att  i budgetarbetet specifikt för 2024 beakta att 

socialnämnden engångsvis bör tillföras 7,8 mkr, varav 5,2 mkr avseende det generella 
statsbidraget till minskad andel timanställda samt 2,6 mkr avseende bidraget för god 
bemanning sjuksköterskor.   

 

 
4. Kommunfullmäktige beslutar att i arbetet med budget 2024 även beakta att 

finansförvaltningens anslag för generella statsbidrag tillförs 24,3 mkr specifikt för  
år 2024, varav 21,7 mkr avseende det generella statsbidraget till minskad andel 
timanställda samt 2,6 mkr avseende bidraget för god bemanning sjuksköterskor. 

Sammanfattning av ärendet 
Detta ärende avser två statsbidrag som kommunen erhållit under sommaren 2023  
och som får användas under innevarande och nästa år. Ett av dessa bidrag avser 
sjuksköterskebemanningen (5,2 mkr).  Det andra statsbidraget gäller minskad andel 
timanställda inom äldreomsorgen (34,3 mkr).  
 
Dessa erhållna statsbidrag ska enligt gällande redovisningsregler redovisas som generella 
statsbidrag under finansförvaltningen, fördelade med 15,2 mkr 2023 och 24,3 mkr 2024.  
För att få del av statsbidragen har socialnämnden inkommit med en begäran om att  
erhålla tilläggsanslag med 13,4 mkr, varav 5,6 mkr 2023 och 7,8 mkr 2024. 
Kommunledningsförvaltningens anser att socialnämndens begäran är rimlig.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 139 Dnr 2023/236 
 

Justerares signatur  
 

 

Beslutsunderlag 
• Socialnämndens beslut den 31 augusti 2023, paragraf 147 
• Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 23 augusti 2023 
• Socialförvaltningens sammanställning med beskrivning av planerade 

insatser/aktiviteter 
• Tjänsteskrivelse av budgetchef Peter Andersson 11 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 150 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 183 

Förslag till beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  socialnämndens ram för 2023 

ökas med 5,6 mkr, varav 3,0 mkr avseende det generella statsbidraget till minskad 
andel timanställda samt 2,6 mkr avseende bidraget för god bemanning 
sjuksköterskor.  

 

 
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att finansiering sker genom att 

finansförvaltningens anslag för generella statsbidrag höjs med 15,2 mkr för år 2023, 
varav 12,6 mkr avseende det generella statsbidraget till minskad andel timanställda 
samt 2,6 mkr avseende bidraget för god bemanning sjuksköterskor 

 
3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  i budgetarbetet specifikt för 2024 

beakta att socialnämnden engångsvis bör tillföras 7,8 mkr, varav 5,2 mkr avseende 
det generella statsbidraget till minskad andel timanställda samt 2,6 mkr avseende 
bidraget för god bemanning sjuksköterskor.   

 

 
4. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att i arbetet med budget 2024 även 

beakta att finansförvaltningens anslag för generella statsbidrag tillförs 24,3 mkr 
specifikt för år 2024, varav 21,7 mkr avseende det generella statsbidraget till minskad 
andel timanställda samt 2,6 mkr avseende bidraget för god bemanning sjuksköterskor 

 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Socialnämnden 
Ekonomiavdelningen  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 140 Dnr 2023/198 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Taxa för lagen om tobak och liknande produkter, lagen om 
tobaksfria nikotinprodukter, alkohollagen och lag om handel 
med vissa receptfria läkemedel - avgifter 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige fastställer Ystad-Österlenregionens miljöförbunds förslag till ny taxa 
avseende öl, tobak och likande produkter, tobaksfria nikotinprodukter, E-cigaretter och 
receptfria läkemedel 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Inspektioner av öl, tobak och liknande produkter, tobaksfria nikotinprodukter, E-cigaretter, 
och receptfria läkemedel sker oftast i samband med livsmedelskontroll. Livsmedelskontroll 
kommer i fortsättningen att debiteras i efterhand (i stället för genom årsavgifter) eftersom 
den 1 april 2021 trädde en ny avgiftsförordning i kraft och efterhandsdebitering är 
obligatorisk från och med den 1 januari 2024. Miljöförbundet anser att det är viktigt att 
harmonisera dessa båda taxor. 
 
Efterhandsdebitering jämfört med årsavgifter medför både fördelar och nackdelar. 
Fördelarna innefattar bland annat att det finns en tydlig koppling mellan utförd tillsyn och 
avgift. Transparensen kring avgifterna ökar och det blir lättare för verksamheterna att förstå 
hur avgifterna beräknas. Miljöförbundet får en ökad flexibilitet att prioritera miljönytta och 
styra om tillsynsinsatser utifrån behov, snarare än att tillsynen behöver utföras baserat på 
inbetalda årsavgifter. Genom att göra taxorna homogena inom livsmedel, alkohol, samt öl, 
tobak, läkemedel och tobaksfria nikotinprodukter, ges möjlighet för inspektörer att samordna 
tillsynsinsatser och även arbeta över verksamhetsgränserna för att minska stuprörsarbete. 
Slutligen kan ingen tillsynsskuld uppkomma vid efterhandsdebitering vilket gör att 
miljöförbundet kan stå bakom varje fakturerad timme. 
 
Efterhandsdebiteringen medför också nackdelar. Dessa inkluderar bland annat en ökad 
administration eftersom varje ärende behöver registreras och faktureras då tillsyn sker.  
Detta att jämföra med de tidseffektiva massutskick som görs i samband med årsavgifter. 
Förväntningar och krav på medarbetarna kan öka eftersom nedlagd tid behöver redovisas 
och faktureras. Detta kan i sin tur innebära negativ påverkan på medarbetarnas arbetsmiljö.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 140 Dnr 2023/198 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
 
Miljöförbundets intäkter blir svårare att budgetera och följa upp jämfört med vid årsavgifter, 
samt blir mer varierande från år till år. Likviditeten blir också påverkad eftersom  
 
inbetalningarna kommer in löpande i stället för i början av året. Andra miljöförvaltningar  
och miljöförbunds erfarenhet är att intäkterna tenderar att minska vid övergång från årsavgift 
till efterhandsdebitering. Bland annat för att nya årsavgifter när en befintlig verksamhet 
avslutas och en ny påbörjas under året försvinner, men också på grund av en noggrannare 
redovisning och uppföljning av nedlagda timmar. 
 
Kundnöjdheten bör kunna påverkas både positivt och negativt. Positiva effekter inkluderar 
ökad transparens, ökad förståelse för vad avgiften består av och en tydlig koppling mellan 
utförd tillsyn och avgift. Negativa effekter skulle medföra att sannolikheten för att 
verksamheterna överklagar avgifterna ökar eftersom fakturorna kan variera betydligt i storlek 
från år till år. Den ökade transparensen innebär att det finns mer information att ifrågasätta. 
 
Vid en risk- och sårbarhetsanalys kan således påpekas att det kan finna ökat behov av 
administrativa resurser, ökad risk för överklaganden, risk för att arbetsmiljön påverkas 
negativt och risk för att intäkterna minskar.  
 
Eftersom efterhandsdebitering inom livsmedelstaxan blir obligatorisk från och med den 1 
januari 2024, ser förbundet det som viktigt att även alkoholtaxan och taxorna för öl, tobak, 
läkemedel och tobaksfria nikotinprodukter harmoniseras med livsmedelstaxan. Detta för att 
göra det möjligt med kombinerad tillsyn och ökad flexibilitet att allokera resurser utifrån 
behov. Det är viktigt att det ska vara lätt för verksamheterna att förstå miljöförbundets taxor. 
Förbundets samlade bedömning är att fördelarna med att harmonisera taxorna överväger 
nackdelarna. 
 
Direktionens förslag är att årsavgifter avseende öl, tobak och likande produkter, tobaksfria 
nikotinprodukter, E-cigaretter och receptfria läkemedel ska tas bort från och med den 1 
januari 2024 och ersättas av efterhandsdebitering. 
 
Timavgiften 2024 har beräknats om enligt beräkningsmall från Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR). Timavgiften uppgår 2024 till 1 260 kronor/timme. Timavgift 2023 är 
1 103 kronor/timme. 
  

20S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 f9
2d

2f
93

-d
b3

6-
4f

ba
-a

d8
5-

0b
ea

9c
ed

21
16



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 140 Dnr 2023/198 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
 
Indexuppräkning 
För år 2025 och framåt indexregleras timavgifterna årligen enligt prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV). Det senast publicerade PKV den 1 november före avgiftsåret används  
till indexregleringen. PKV publiceras av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) på deras 
webbplats. 
 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund kan om kostnadsläget eller andra förutsättningar 
ändras föreslå andra justeringar av timavgiften än PKV-index. Sådana förslag ska fastslås  
av respektive kommunfullmäktige i medlemskommunerna. 

Beslutsunderlag 
• Taxa för lagen om tobak och liknande produkter, lagen om tobaksfria 

nikotinprodukter, alkohollagen och lag om handel med vissa receptfria läkemedel - 
avgifter 2024 

• DIR 58/2023 Taxa för lagen om tobak och liknande produkter, lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter, alkohollagen och lag om handel med vissa receptfria läkemedel 

• Anslagsbevis Ystad-Österlenregionens miljöförbund 27 juni 2023 paragraferna 54–69 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 144 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 182 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa Ystad-Österlenregionens 
miljöförbunds förslag till ny taxa avseende öl, tobak och likande produkter, tobaksfria 
nikotinprodukter, E-cigaretter och receptfria läkemedel 2024. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Stefan Engdahl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund 
Ekonomiavdelningen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 141 Dnr 2023/199 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen - 
avgifter 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige fastställer Ystad-Österlenregionens miljöförbunds förslag till ny 
livsmedelstaxa 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 april 2021 trädde en ny avgiftsförordning i kraft som öppnade upp för att 
kommunerna kunde ta ut en avgift efter kontrollbesöket i stället för en fast årlig avgift.  
De som inte övergick till efterhandsdebitering under året ska införa efterhandsdebitering 
senast den 1 januari 2024. 
Direktionen för Ystad-Österlenregionens miljöförbund beslutade den 28 juni 2021 § 164  
att förvaltningen ska övergå till efterhandsdebitering den 1 januari 2024. 
 
Efterhandsdebiteringen medför både fördelar och nackdelar. Fördelarna innefattar bland 
annat att det finns en tydlig koppling mellan utförd tillsyn och avgift. Transparensen kring 
avgifterna ökar och det blir lättare för verksamheterna att förstå hur avgifterna beräknas. 
Miljöförbundet får en ökad flexibilitet att prioritera miljönytta och styra om tillsynsinsatser 
utifrån behov, snarare än att tillsynen behöver utföras baserat på inbetalda årsavgifter.  
Genom att göra taxorna homogena inom livsmedel, alkohol, samt öl, tobak, läkemedel och 
tobaksfria nikotinprodukter, ges möjlighet för inspektörer att samordna tillsynsinsatser och 
även arbeta över verksamhetsgränserna för att minska stuprörsarbete. Slutligen kan ingen 
tillsynsskuld uppkomma vid efterhandsdebitering vilket gör att miljöförbundet kan stå  
bakom varje fakturerad timme. 
 
Efterhandsdebiteringen medför också nackdelar. Dessa inkluderar bland annat en ökad 
administration eftersom varje ärende behöver registreras och faktureras då tillsyn sker.  
Detta att jämföra med de tidseffektiva massutskick som görs i samband med årsavgifter. 
Förväntningar och krav på medarbetarna kan öka eftersom nedlagd tid behöver redovisas 
och faktureras. Detta kan i sin tur innebära negativ påverkan på medarbetarnas arbetsmiljö.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 141 Dnr 2023/199 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
Miljöförbundets intäkter blir svårare att budgetera och följa upp jämfört med vid årsavgifter, 
samt blir mer varierande från år till år. Likviditeten blir också påverkad eftersom 
inbetalningarna kommer in löpande i stället för i början av året. Andra miljöförvaltningar och 
miljöförbunds erfarenhet är att intäkterna tenderar att minska vid övergång från årsavgift till 
efterhandsdebitering. Bland annat för att nya årsavgifter när en befintlig verksamhet avslutas 
och en ny påbörjas under året försvinner, men också på grund av en noggrannare 
redovisning och uppföljning av nedlagda timmar. 
 
Kundnöjdheten bör kunna påverkas både positivt och negativt. Positiva effekter inkluderar 
ökad transparens, ökad förståelse för vad avgiften består av och en tydlig koppling mellan 
utförd tillsyn och avgift. Negativa effekter skulle medföra att sannolikheten för att 
verksamheterna överklagar avgifterna ökar eftersom fakturorna kan variera betydligt i storlek 
från år till år. Den ökade transparensen innebär att det finns mer information att ifrågasätta. 
 
Vid en risk- och sårbarhetsanalys kan således påpekas att det kan finna ökat behov av 
administrativa resurser, ökad risk för överklaganden, risk för att arbetsmiljön påverkas 
negativt och risk för att intäkterna minskar.  
 
Eftersom efterhandsdebitering inom livsmedelstaxan blir obligatorisk från och med den 1 
januari 2024, ser förbundet det som viktigt att även alkoholtaxan och taxorna för öl, tobak, 
läkemedel och tobaksfria nikotinprodukter harmoniseras med livsmedelstaxan. Detta för att 
göra det möjligt med kombinerad tillsyn och ökad flexibilitet att allokera resurser utifrån 
behov. Miljöförbundet anser att det är viktigt att det ska vara lätt för verksamheterna att 
förstå miljöförbundets taxor. Förbundets samlade bedömning är att fördelarna med att 
harmonisera taxorna överväger nackdelarna. 
 
Direktionens förslag är att årsavgifter inom livsmedel ska tas bort från och med den 1 januari 
2024 och ersättas av efterhandsdebitering. 
 
Timavgiften 2024 har beräknats om enligt beräkningsmall från Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR). Den delas upp i två delar: 
 

- Timavgift offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet: 1 400 kronor/timme 
(inställelsetid faktureras ej utan ingår i timavgiften) 

- Timavgift uppföljande kontroll: 1 260 kronor/timme (inställelsetid uppgående till  
1 timme faktureras) 
 

Timavgift 2023 är 1 349 kronor/timme. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 141 Dnr 2023/199 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
 
Indexuppräkning 
För år 2025 och framåt indexregleras timavgifterna årligen enligt prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV). Det senast publicerade PKV den 1 november före avgiftsåret används till 
indexregleringen. PKV publiceras av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) på deras 
webbplats. 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund kan om kostnadsläget eller andra förutsättningar 
ändras föreslå andra justeringar av timavgiften än PKV-index. Sådana förslag ska fastslås av 
respektive kommunfullmäktige i medlemskommunerna. 

Beslutsunderlag 
• Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen - avgifter 2024 
• DIR § 59/2023 Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen - avgifter 

2024 
• Anslagsbevis Ystad-Österlenregionens miljöförbund 27 juni 2023 paragraferna 54–69 
• Tjänsteskrivelse av ekonom Daniel Hirvonen den 4 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 september 2023 paragraf 143 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 181 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa Ystad-Österlenregionens 
miljöförbunds förslag till ny livsmedelstaxa 2024. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Stefan Engdahl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund 
Ekonomiavdelningen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 142 Dnr 2023/200 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Taxa för tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder mot 
förorening från fartyg 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige fastställer Ystad-Österlenregionens miljöförbunds förslag till taxa för 
tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder mot förorening från fartyg. Så fort taxan är 
beslutad kommer miljöförbundet påbörja arbetet med stöd av taxan. 

Sammanfattning av ärendet 
Det har kommit ett nytt EU-direktiv som syftar till att förbättra skyddet för den marina 
miljön, genom att öka tillgången till och användning av mottagaranordningar för avfall i 
hamn. Direktivet ersätter att annat direktiv från år 2000 med bestämmelser syftande till att 
motverka att fartyg till havs släpper ut förbjudet avfall. Direktivet har lett till ändringar i lag 
(1980:424) om åtgärder från fartyg (LÅFF) och förorening från fartyg (FÅFF). 
 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund kommer att ansvara för: 
 

• Tillsyn av att anordningar för mottagning av avfall i fritidsbåtshamnarna är placerade, 
utformade och drivs så att behoven att lämna avfall tillgodoses. Anordningarna ska 
möjliggöra hantering av avfall från fartyg på ett miljömässigt hållbart sätt. 

 
• Godkännande av de avfallshanteringsplaner som småbåtshamnarna har skyldighet att 

upprätta. 
 

• Revidering av avfallshanteringsplanerna vart femte år eller tidigare om behovet att 
lämna avfall i småbåtshamnen väsentligen förändras. 

 
Direktionen på Ystad-Österlenregionens miljöförbund ska också som uppgift att 
tillföra en sanktionsavgift om till exempel småbåtshamnen inte upprättar eller innehar en 
avfallsplan. 
 
Miljöförbundet ska efter beslut och godkännande av fritidsbåtshamnens avfallsplan meddela 
och informera om innehållet till Transportstyrelsen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 142 Dnr 2023/200 
 

Justerares signatur  
 

 

Beslutsunderlag 
• Bilaga - Taxa för tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder mot förorening från 

fartyg 
• DIR § 60/2023 Taxa för tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder mot förorening 

från fartyg 
• Anslagsbevis Ystad-Österlenregionens miljöförbund 27 juni 2023 paragraferna 54–69 
• Tjänsteskrivelse av ekonom Daniel Hirvonen 1 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 142 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa Ystad-Österlenregionens 
miljöförbunds förslag till taxa för tillsyn och prövning enligt lag om åtgärder mot förorening 
från fartyg. Så fort taxan är beslutad kommer miljöförbundet påbörja arbetet med stöd av 
taxan. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Stefan Engdahl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund 
Ekonomiavdelningen  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 143 Dnr 2023/197 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen för 
Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla och Ystads kommuner - 
avgifter 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige fastställer Ystad-Österlenregionens miljöförbunds förslag till ny 
alkoholtaxa 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöförbundet övertog den 1 juli 2020 tillsyn och prövning enligt alkohollagen (2010:1622) 
för kommunerna Ystad, Tomelilla, Simrishamn och Sjöbo.  
 
När miljöförbundet övertog handläggningen enligt alkohollagen fanns en taxa som var 
baserad på olika faktorer som till exempel i förväg bestämd avgift på ansökningar och en 
rörlig årlig tillsynsavgift som baserades på 1 % av redovisad årsomsättning av alkoholdrycker. 
 
Vid övergången av uppdraget till miljöförbundet lämnade medlemskommunerna önskemål 
om att eftersträva 100 % kostnadstäckning inom alkoholhandläggningen. 
Medlemskommunerna önskade också en taxa som är transparant och där varje verksamhet 
står för sina egna kostnader. 
 
Sedan 2021 har miljöförbundet arbetat med att få fram en taxa där varje verksamhet tilldelas 
en avgift vilket motsvarar nerlagd handläggningstid. Olika modeller på årsavgifter har tagits 
fram men ingen av dessa har visat på att varje verksamhet får stå för sina egna kostnader. 
 
Under sommaren 2022 var krögare inom medlemskommunerna inbjudna till ett 
informationsmöte för att diskutera efterhandsdebitering. Mötet var konstruktivt och 
krögarna uttryckte att de var positiva till att alla får stå för sina egna kostnader. Krögarna 
bjöds in igen våren 2023 efter att utkastet av bifogad taxa var klart. De ställde sig fortfarande 
positiva till en övergång från omsättningsbaserad årsavgift till efterhandsdebiterad timavgift. 
 
Miljöförbundet har arbetat med att korta ner handläggningstider och effektivisera tillsynen 
vilket gett resultat i den taxa som tagits fram. 
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KF § 143 Dnr 2023/197 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
Efterhandsdebitering jämfört med årsavgifter medför både fördelar och nackdelar. 
Fördelarna innefattar bland annat att det finns en tydlig koppling mellan utförd tillsyn  
och avgift. Transparensen kring avgifterna ökar och det blir lättare för verksamheterna  
att förstå hur avgifterna beräknas.  
 
Miljöförbundet får en ökad flexibilitet att prioritera nytta och styra om tillsynsinsatser utifrån 
behov, snarare än att tillsynen behöver utföras baserat på inbetalda årsavgifter. Genom att 
göra taxorna homogena inom livsmedel, alkohol, samt öl, tobak, läkemedel och tobaksfria 
nikotinprodukter, ges möjlighet för inspektörer att samordna tillsynsinsatser och även arbeta 
över verksamhetsgränserna för att minska stuprörsarbete.  
 
Efterhandsdebiteringen medför också nackdelar. Dessa inkluderar bland annat en ökad 
administration eftersom varje ärende behöver registreras och faktureras då tillsyn sker.  
Detta att jämföra med de tidseffektiva massutskick som görs i samband med årsavgifter. 
Förväntningar och krav på medarbetarna kan öka eftersom nedlagd tid behöver redovisas 
och faktureras. Detta kan i sin tur innebära negativ påverkan på medarbetarnas arbetsmiljö. 
Miljöförbundets intäkter blir svårare att budgetera och följa upp jämfört med vid årsavgifter, 
samt blir mer varierande från år till år. Likviditeten blir också påverkad eftersom 
inbetalningarna kommer in löpande i stället för i början av året. Andra förvaltningar som 
arbetar med alkoholhandläggning har erfarenhet av att intäkterna tenderar att minska vid 
övergång från årsavgift till efterhandsdebitering.  
 
Kundnöjdheten bör kunna påverkas både positivt och negativt. Positiva effekter inkluderar 
ökad transparens, ökad förståelse för vad avgiften består av och en tydlig koppling mellan 
utförd tillsyn och avgift. Negativa effekter skulle medföra att sannolikheten för att 
verksamheterna överklagar avgifterna ökar eftersom fakturorna kan variera betydligt i  
storlek från år till år. Den ökade transparensen innebär att det finns mer information att 
ifrågasätta. 
 
Vid en risk- och sårbarhetsanalys kan således påpekas att det kan finna ökat behov av 
administrativa resurser, ökad risk för överklaganden, risk för att arbetsmiljön påverkas 
negativt och risk för att intäkterna minskar.  
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Justerares signatur  
 

 
 
 
Eftersom efterhandsdebitering inom livsmedelstaxan blir obligatorisk från och med  
den 1 januari 2024, ser förbundet det som viktigt att även alkoholtaxan och taxorna för  
öl, tobak, läkemedel och tobaksfria nikotinprodukter harmoniseras med livsmedelstaxan. 
Detta för att göra det möjligt med kombinerad tillsyn och ökad flexibilitet att allokera 
resurser utifrån behov. Det är viktigt att det ska vara lätt för verksamheterna att förstå 
miljöförbundets taxor. Förbundets samlade bedömning är att fördelarna med att  
harmonisera taxorna överväger nackdelarna. 
 
Direktionens förslag är att den omsättningsbaserade årsavgiften inom alkoholtillsyn ska  
tas bort från och med den 1 januari 2024 och ersättas av efterhandsdebitering. 
 
Den fasta årsavgiften föreslås kvarstå. Den föreslås uppgå till 2 timmar motsvarande  
totalt 2 520 kronor/år och inkluderar bland annat administration av restaurangrapporter  
som alla stadigvarande tillstånd rapporterar årligen. 
 
Timavgiften 2024 har beräknats om enligt beräkningsmall från SKR och uppgår till  
1 260 kronor/timma. 
 
Ansökningsavgifterna för stadigvarande och tillfälliga tillstånd föreslås justeras baserat på  
den framräknade timavgiften och uppskattad arbetsåtgång för ansökningarna. Skulle verklig 
nedlagd tid för en ansökan avvika har miljöförbundet möjlighet att tilläggsfakturera 
alternativt återbetala den sökande. Se bifogad bilaga över kostnaden för respektive ansökan. 
 
Indexuppräkning 
För år 2025 och framåt indexregleras timavgifterna årligen enligt prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV). Det senast publicerade PKV den 1 november före avgiftsåret används  
till indexregleringen. PKV publiceras av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) på deras 
webbplats. 
 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund kan om kostnadsläget eller andra förutsättningar 
ändras föreslå andra justeringar av timavgiften än PKV-index. Sådana förslag ska fastslås av 
respektive kommunfullmäktige i medlemskommunerna. 
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Justerares signatur  
 

 

Beslutsunderlag 
• Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen för Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla 

och Ystads kommuner - avgifter 2024 
• Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen för Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla 

och Ystads kommuner - avgifter 2024 Bilaga 1 
• DIR § 57/2023 Alkoholtaxa med efterdebitering 
• Anslagsbevis Ystad-Österlenregionens miljöförbund 27 juni 2023 paragraferna 54–69 
• Tjänsteskrivelse av ekonom Daniel Hirvonen den 1 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 141 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 179 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa Ystad-Österlenregionens 
miljöförbunds förslag till ny alkoholtaxa 2024. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Stefan Engdahl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ystad-Österlenregionens miljöförbund 
Ekonomiavdelningen  
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Justerares signatur  
 

 
 

Återremitterat - Bolagsbildning för samordnad 
fastighetsförvaltning 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige godkänner begäran om en bolagsbildning under Ytornet AB under 
innevarande år. 

Reservation 
Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet. 
 
Centerpartiet reserverar sig mot beslutet. 
 
Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet. 
 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet och lämnar följande skriftliga reservation. 
 
Vänsterpartiet ställer sig kritiska till bolagsbildning för fastighetsförvaltning. Vi har inte 
lyckats läsa oss till eller få presenterat en enda positiv effekt av detta som inte (med lite god 
vilja) kan genomföras inom den befintliga kommunala organisationen. Snarare bygger vi med 
ett bolag in ett krångligare system där risk finns för ekonomiska konsekvenser. 

Protokollsanteckning 
Centerpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 
 
    Centerpartiet ser inga fördelar med bildning av ett nytt fastighetsbolag. Den information  
som kommit oss tillhanda kan inte heller visa på några tydliga ekonomiska vinster.  
Däremot har det belysts att det blir ett krångligare regelverk, större skattekostnader  
och mer administrationskostnader. Det man önskar är att utveckla och effektivisera 
fastighetsskötseln, detta borde gå genom att effektivisera den befintliga organisationen.  
 
Detta förslag fanns inför kommunstyrelsens möte presenterat som alternativ 2:  
• Att uppdra åt kommundirektören att utveckla och effektivisera den befintliga kommunala 
organisationen.  
 
Det finns exempel på andra kommuner som redan testat bolagisering men har gått tillbaka 
till ursprunget.  
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Ju mer man krånglar till det med komplicerade regelverk, desto större är risken för att fel 
begås, medvetna eller omedvetna. Dessa fel tenderar sedan behöva utredas med onödigt 
stora kostnader som följd. 

Sammanfattning av ärendet 
Bakgrund 
Kommundirektören fick i uppdrag av kommunstyrelsen 25 januari 2023 att utreda 
förutsättningarna för gemensam fastighetsskötsel tillsammans med de kommunala bolagen. 
Inom kommunkoncernen finns tre aktörer som bedriver fastighetsskötsel. En gemensam 
organisation för detta torde ge dels stordriftsfördelar dels möjlighet att till viss del skaffa egen 
expertkompetens inom området. Kompetens som idag ofta måste anlitas extern. För att gå 
vidare i processen om en gemensam organisation så bildas därmed ett bolag under Ytornet 
AB under innevarande år för att säkerställa koncernbidragsrätten då bolaget måste vara ägt 
under hela beskattningsåret. 
 
I juni 2023 fattade såväl Ytornet AB som kommunstyrelsen beslut att föreslå 
kommunfullmäktige att godkänna begäran om en bolagsbildning under Ytornet AB  
under innevarande år.  
 
Kommunfullmäktige beslutade den 24 augusti 2023 att återremittera ärendet med 
motiveringen avvaktan sker på att utredningen presenteras för politiken.  
 
En presentation av ifrågavarande utredning presenterades politiken vid kommunstyrelsens 
möte den 30 augusti 2023.  
 
Då en presentation har skett i enlighet med återremissyrkandet är förslaget till beslut 
detsamma som kommunstyrelsens av den 21 juni 2023, paragraf 137, det vill säga att 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att godkänna begäran om en bolagsbildning under Ytornet AB under innevarande år. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse av verkställande direktör Petter Hansson 13 juni 2023 
• Beslut i Ytornet AB 14 juni 2023 paragraf 25 
• Beslut i kommunstyrelsen 21 juni 2023 paragraf 137 
• Beslut i kommunfullmäktige 24 augusti 2023 paragraf 100 
• Tjänsteskrivelse av kanslichef Lisa Syrén Mandelkonvalj, 4 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 135 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 177 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna begäran om en bolagsbildning 
under Ytornet AB under innevarande år. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Martin Andersson (C) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Håkan Thorén Damm (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kevin Rasmussen (S) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Moa Greiff (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Roger Jönsson (S) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot förslaget att avslå densamma och  
finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
KS förslag=JA 
Avslå=NEJ 
 
Med 28 JA-röster mot 23 NEJ-röster har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kansliavdelningen 
Ytornet 
Ekonomiavdelningen  
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Omröstningslista Kf § 144/2023-09-19 Återremitterat - 
Bolagsbildning för samordnad fastighetsförvaltning 
 
KS förslag=JA 
Avslå=NEJ 
 
Resultat 
Ja 28 
Nej 23 
Ej röstat 0 
 
 
Malin Olsson (M) Ja 
Peter Lundgren (SD) Ja 
Stefan Engdahl (M) Ja 
Sverker Meyer (M) Ja 
Gunilla Andersson (M) Ja 
Anne Olofsdotter (M) Ja 
Paula Larsson Jarl (M) Ja 
Carl Munther (M) Ja 
Johan Wahlgren (M) Ja 
Kent Svensson (M) Ja 
Håkan Thorén Damm (KD) Ja 
Per-Olof Lind (L) Ja 
Marcus Bräutigam (L) Ja 
Jan-Åke Isaksson (SD) Ja 
Paul Svensson (SD) Ja 
Anna Sjöland (SD) Ja 
Göran Björk (SD) Ja 
Kent Andersson (SD) Ja 
Krister Nilsson (SD) Ja 
Patricia Andersson (SD) Ja 
Berth Andersson (SD) Ja 
Clifford Härstedt (M) Ja 
Anders Karlgren (M) Ja 
Per-Axel Sjöholm (M) Ja 
Lennart Johansson (M) Ja 
Måns Axkull (L) Ja 
Eric Ericsson (KD) Ja 
Peter Linder (SD) Ja 
Ingrid Ek (S) Nej 
Karin Voltaire (S) Nej 
Roger Jönsson (S) Nej 
Kim Grahn (S) Nej 
Mårten Mårtensson (S) Nej 
Kevin Rasmussen (S) Nej 
Birgitta Cestrone Nyman (S) Nej 
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Rickard Axtelius (S) Nej 
Kent Mårtensson (S) Nej 
Anja Edvardsson (S) Nej 
Riccard Axtelius (S) Nej 
Annika Weitner (V) Nej 
Moa Greiff (V) Nej 
Marina Nilsson (MP) Nej 
Magnus Hörnblad (MP) Nej 
Martin Andersson (C) Nej 
Eva Clausson (C) Nej 
Håkan Eriksson (C) Nej 
Joachim Mattsson (S) Nej 
Kenny Fransson (S) Nej 
Caroline Dahlberg (S) Nej 
Allan Waktmar (S) Nej 
Doris Möller (S) Nej 
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Inriktning för framtida fastighetsförvaltning 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med motiveringen att utlovat och viktigt 
beslutsunderlag fattas. 

Protokollsanteckning 
Centerpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 
 
    Centerpartiet ser inga fördelar med bildning av ett nytt fastighetsbolag. Den information  
som kommit oss tillhanda kan inte heller visa på några tydliga ekonomiska vinster. Däremot 
har det belysts att det blir ett krångligare regelverk, större skattekostnader och mer 
administrationskostnader. Det man önskar är att utveckla och effektivisera fastighetsskötseln, 
detta borde gå genom att effektivisera den befintliga organisationen.  
 
Detta förslag fanns inför kommunstyrelsens möte presenterat som alternativ 2:  
• Att uppdra åt kommundirektören att utveckla och effektivisera den befintliga kommunala 
organisationen.  
 
Det finns exempel på andra kommuner som redan testat bolagisering men har gått tillbaka 
till ursprunget.  
 
Ju mer man krånglar till det med komplicerade regelverk, desto större är risken för att fel 
begås, medvetna eller omedvetna. Dessa fel tenderar sedan behöva utredas med onödigt 
stora kostnader som följd. 

Sammanfattning av ärendet 
Genom beslut den 25 januari 2023, paragraf 17, gav kommunstyrelsen kommundirektören 
bland annat i uppdrag att utreda förutsättningarna för gemensam fastighetsskötsel 
tillsammans med de kommunala bolagen.  
 
Utredningen ger två relevanta förslag vid handen, om inriktningen på den framtida 
fastighetsförvaltningen att besluta om. Nedan följer förslag till beslut för respektive 
inriktning. 
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Alternativ 1:  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att besluta: 

• Att föra över fastighetsförvaltningen av de kommunala fastigheterna till ett nybildat 
kommunalt bolag. 

• Att uppdra åt kommunstyrelsen att vidta erforderliga åtgärder för att möjliggöra att 
fastighetsförvaltningen av de kommunala fastigheterna kan föras över till ett nybildat 
kommunalt bolag. 

• Att uppdra åt Ytornet att återkomma med förslag på bolagsordning och ägardirektiv 
för det nybildade bolaget. 

• Att uppdra åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på ändringar av de 
reglementen som berörs för att möjliggöra att fastighetsförvaltningen av de 
kommunala fastigheterna kan gå över till ett nybildat bolag. I uppdraget inkluderas 
även att se över och lägga fram förslag på reglementsändringar avseende frågan om 
lokalförsörjning i de delar detta är relevant. 
 

Alternativ 2:  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta: 

• Att uppdra åt kommundirektören att utveckla och effektivisera den befintliga 
kommunala organisationen.  

Beslutsunderlag 
• Beslut i kommunstyrelsen, 25 januari 2023, paragraf 17 
• Utredning av Ernst & Young 12 september 2023 
• Tjänsteskrivelse av kanslichef Lisa Syrén Mandelkonvalj den 4 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 september 2023 paragraf 136 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 188 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta enligt alternativ 1: 

• Att föra över fastighetsförvaltningen av de kommunala fastigheterna till ett nybildat 
kommunalt bolag. 

• Att uppdra åt kommunstyrelsen att vidta erforderliga åtgärder för att möjliggöra att 
fastighetsförvaltningen av de kommunala fastigheterna kan föras över till ett nybildat 
kommunalt bolag. 

• Att uppdra åt Ytornet AB att återkomma med förslag på bolagsordning och 
ägardirektiv för det nybildade bolaget. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 145 Dnr 2023/234 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
Att uppdra åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på ändringar av de reglementen 
som berörs för att möjliggöra att fastighetsförvaltningen av de kommunala fastigheterna kan 
gå över till ett nybildat bolag. I uppdraget inkluderas även att se över och lägga fram förslag 
på reglementsändringar avseende frågan om lokalförsörjning i de delar detta är relevant. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Kevin Rasmussen (S) yrkar återremiss med motiveringen att utlovat och viktigt 
beslutsunderlag fattas. 
 
Håkan Thorén Damm (KD yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget om att avgöra ärendet idag mot förslaget att återremittera 
detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutat att avgöra ärendet idag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Avgöra ärendet idag=JA 
Återremittera=NEJ 
 
Med 28 JA-röster mot 23 NEJ-röster har kommunfullmäktige beslutat att återremittera 
ärendet. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kansliavdelningen 
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Omröstningslista Kf § 145/2023-09-19 Inriktning för framtida 
fastighetsförvaltning 
 
Avgöra idag=JA 
Återremittera=NEJ 
 
Resultat 
Ja 28 
Nej 23 
Ej röstat 0 
 
 
Malin Olsson (M) Ja 
Peter Lundgren (SD) Ja 
Stefan Engdahl (M) Ja 
Sverker Meyer (M) Ja 
Gunilla Andersson (M) Ja 
Anne Olofsdotter (M) Ja 
Paula Larsson Jarl (M) Ja 
Carl Munther (M) Ja 
Johan Wahlgren (M) Ja 
Kent Svensson (M) Ja 
Håkan Thorén Damm (KD) Ja 
Per-Olof Lind (L) Ja 
Marcus Bräutigam (L) Ja 
Jan-Åke Isaksson (SD) Ja 
Paul Svensson (SD) Ja 
Anna Sjöland (SD) Ja 
Göran Björk (SD) Ja 
Kent Andersson (SD) Ja 
Krister Nilsson (SD) Ja 
Patricia Andersson (SD) Ja 
Berth Andersson (SD) Ja 
Clifford Härstedt (M) Ja 
Anders Karlgren (M) Ja 
Per-Axel Sjöholm (M) Ja 
Lennart Johansson (M) Ja 
Måns Axkull (L) Ja 
Eric Ericsson (KD) Ja 
Peter Linder (SD) Ja 
Ingrid Ek (S) Nej 
Karin Voltaire (S) Nej 
Roger Jönsson (S) Nej 
Kim Grahn (S) Nej 
Mårten Mårtensson (S) Nej 
Kevin Rasmussen (S) Nej 
Birgitta Cestrone Nyman (S) Nej 

39S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 f9
2d

2f
93

-d
b3

6-
4f

ba
-a

d8
5-

0b
ea

9c
ed

21
16



 
 
 
 

 

Rickard Axtelius (S) Nej 
Kent Mårtensson (S) Nej 
Anja Edvardsson (S) Nej 
Riccard Axtelius (S) Nej 
Annika Weitner (V) Nej 
Moa Greiff (V) Nej 
Marina Nilsson (MP) Nej 
Magnus Hörnblad (MP) Nej 
Martin Andersson (C) Nej 
Eva Clausson (C) Nej 
Håkan Eriksson (C) Nej 
Joachim Mattsson (S) Nej 
Kenny Fransson (S) Nej 
Caroline Dahlberg (S) Nej 
Allan Waktmar (S) Nej 
Doris Möller (S) Nej 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 146 Dnr 2023/202 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Förslag till Ny organisation för YEAB på grund av renodling 
av nätverksamhet (EU direktiv). Nätverksamhet i egen 
verksamhet 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige fastställer bolagsordningarna för de två dotterbolagen Ystad Energi 
Elnät AB och Ystad Energi Service AB.  

Sammanfattning av ärendet 
Styrelsen i Ytornet AB har den 13 september 2023 beslutat att godkänna  

• ny bolagskoncern under Ystad Energi AB där verksamheten bedrivs i enlighet med 
förslagen struktur och därmed innefattar bildandet av ytterligare ett dotterbolag  

• godkänna bolagsordningarna för de två dotterbolagen Ystad Energi Elnät AB och 
Ystad Energi Service AB 

 
Styrelsen överlämnar till kommunfullmäktige att fastställa bolagsordningarna för de två 
dotterbolagen Ystad Energi Elnät AB och Ystad Energi Service AB. 

Beslutsunderlag 
• Beslut i Ytornet AB 14 november 2022 paragraf 28 Information från Ystad Energi 

AB 
• Beslut i kommunfullmäktige 15 december 2022 paragraf 49 Lagändring 

nätverksamhet bolagsbildning Ystad Energi 
• Beslut i kommunstyrelsen 30 augusti 2023 paragraf 146 Information om ny 

organisation för YEAB p g a renodling av nätverksamhet (EU direktiv). 
Nätverksamhet i egen verksamhet 

• Bolagsordning Ystad Energi Elnät AB - Utkast 2023-09-07 
• Bolagsordning Ystad Energi Service AB - Utkast 2023-09-07 
• Renodling av nätverksamhet Ystad Energi presentation Ytornet 
• Beslut i Ytornet AB 13 september 2023 paragraf 26 
• Tjänsteskrivelse av kommunsekreterare Åsa Björkman Holmberg 21 september 2023 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 170 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 146 Dnr 2023/202 
 

Justerares signatur  
 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa bolagsordningarna för de två 
dotterbolagen Ystad Energi Elnät AB och Ystad Energi Service AB.  

Förslag till beslut under sammanträdet 
Mårten Mårtensson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ytornet 
Ystad Energi AB 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 147 Dnr 2023/201 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Revidering av barn- och utbildningsnämndens reglemente 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige reviderar barn- och utbildningsnämndens reglemente enligt följande. 
 

• Barn-och utbildningsnämnden ansvarar för Marietorps naturskola från den 1 januari 
2024. 

 
Kommunfullmäktige beslutar att det förändrade ansvaret innebär att budgetjustering ska ske 
mellan kultur-och fritidsnämnden och barn-och utbildningsnämnden. 

Protokollsanteckning 
Karin Voltaire (S) lämnar följande protokollsanteckning: 
 Vi i oppositionen anser att det är olyckligt att ansvaret för naturskolan Marietorp 
 återigen ska flyttas. När fritidsverksamheten flyttades över från barn- och 
 utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden inför 2023 fanns Marietorp med, 
 inklusive budget för verksamheten. Verksamheten på Marietorp, som också omfattar 
 den marinpedagogiska verksamheten, har olika delar och berör flera nämnder. När styret 
 för kultur- och fritidsnämnden vid sitt första sammanträde 2023 uppgav att nämnden 
 inte ansvarar för verksamheten trots att reglementet är tydligt och att man fått budgeten 
 överflyttad uppstod en orimlig situation och vi tog initiativ till att tydliggöra vem som 
 ska ansvara för Marietorp.  
 
 För oss är det allra viktigaste att den breda verksamhet som idag bedrivs bibehålls, 
 samordnas och utvecklas. 4000 barn och elever tar årligen del av den pedagogiska 
 verksamheten, dessutom driver man lovverksamheter, aktiviteter för särskilda boenden, 
 uthyrning till föreningar med mera Verksamheten bör utvecklas vidare, inte minst inom 
 den  marinpedagogiska verksamheten bör man kunna hitta nya samarbeten och projekt. 
 Det  naturliga tycker vi hade varit att organisatoriskt låta Marietorp ligga kvar inom 
 kultur-  och fritidsnämnden men eftersom detta inte förefaller möjligt vill vi vara 
 konstruktiva  och hitta en lösning inom ramen för barn- och utbildningsnämnden. Vi 
 utgår ifrån att  budgeten följer med tillbaka till nämnden. 
 Vi vill satsa på våra barn och ungdomar, där fyller naturskolan Marietorp en mycket 
 viktig funktion. Efter all oro som varit under 2023 förutsätter vi att verksamheten nu 
 kan arbeta vidare utan att ständigt ligga högst på besparingslistan. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 147 Dnr 2023/201 
 

Justerares signatur  
 

 

Sammanfattning av ärendet 
Vid de politiska överläggningarna inför valet 2022 och ny mandatperiod beslutades att bilda 
en kultur- och fritidsnämnd. Ansvaret för fritiden flyttades från barn- och 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden i sin helhet.  
 
Utifrån politisk vilja flyttas ansvar och budget för Naturskolan (Marietorp) tillbaka till barn- 
och utbildningsnämnden. Överflyttning och reglementets ändring föreslås gälla från 1 januari 
2024. 

Beslutsunderlag 
• Beslut i kommunfullmäktiges den 16 februari 2023 § 25 Uppdrag att se över 

reglemente för barn- och utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden 
• Förvaltningschef Stefan Ahlbäcks tjänsteskrivelse den 18 april 2023 
• Beslut i barn- och utbildningsnämnden 29 juni 2023 paragraf 78 
• Tjänsteskrivelse av kanslichef Lisa Syrén Mandelkonvalj 31 augusti 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 145 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 184 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att revidera barn-och utbildningsnämndens 
reglemente enligt följande. 
 

• Barn-och utbildningsnämnden ansvarar för Marietorps naturskola från den 1 januari 
2024. 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att det förändrade ansvaret 
innebär att budgetjustering ska ske mellan kultur-och fritidsnämnden och barn-och 
utbildningsnämnden. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Sverker Meyer (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Per-Olof Lind (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Karin Voltaire (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 147 Dnr 2023/201 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
Beslut skickas till: 
Barn- och utbildningsnämnden 
Ekonomiavdelningen  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 148 Dnr 2023/143 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Revidering av reglemente för kultur- och fritidsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige reviderar kultur- och fritidsnämndens reglemente enligt följande. 
 

• Kultur- och fritidsnämndens ansvar för Marietorps naturskola upphör från den 1 
januari 2024 

 
Kommunfullmäktige beslutar att det förändrade ansvaret innebär att budgetjustering ska  
ske mellan kultur-och fritidsnämnden och barn-och utbildningsnämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Vid de politiska överläggningarna inför valet 2022 och ny mandatperiod beslutades  
att bilda en kultur- och fritidsnämnd. Ansvaret för fritiden flyttades från barn- och 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden i sin helhet. Utifrån politisk vilja flyttas 
ansvar och budget för Naturskolan (Marietorp) tillbaka till barn- och utbildningsnämnden. 
Överflyttning och reglementets ändring föreslås gälla från 1 januari 2024. 

Beslutsunderlag 
• Beslut i kommunfullmäktige 16 februari 2023 paragraf 25 Uppdrag att se över 

reglemente för barn- och utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden 
• Tjänsteskrivelse av förvaltningschef Lolita Persson 16 mars 2023 
• Beslut i kultur-och fritidsnämnden 19 april 2023, paragraf 48 
• Tjänsteskrivelse av kanslichef Lisa Syrén Mandelkonvalj 31 augusti 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 146 
• Beslut kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 185 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att revidera kultur- och fritidsnämndens 
reglemente enligt följande. 
 

• Kultur- och fritidsnämndens ansvar för Marietorps naturskola upphör från den 1 
januari 2024 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att det förändrade ansvaret 
innebär att budgetjustering ska ske mellan kultur-och fritidsnämnden och barn-och 
utbildningsnämnden.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 148 Dnr 2023/143 
 

Justerares signatur  
 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Jan-Åke Isaksson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kultur- och fritidsnämnden 
Ekonomiavdelningen  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 149 Dnr 2023/229 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Ändring i reglemente för kommunstyrelse/nämnd för 
Medborgarinitiativ 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige beslutar om följande ändringar av kommunstyrelsens, 
samhällsbyggnadsnämndens, barn- och utbildningsnämndens, gymnasienämndens, 
myndighetsnämnden, kultur-och fritidsnämndens, socialnämndens och valnämndens 
reglementen om Medborgarinitiativ. 
 

• Paragrafen om Ystadsförslaget samt rubriken ”Särskilt om Ystadsförslaget” tas  
bort och ersätts av rubriken ”Särskilt om Medborgarinitiativet”. 
 

• Paragrafens text ska under rubriken ha följande lydelse:  
 
När initiativet lämnats till kansliavdelningen skickas det vidare till den nämnd/styrelse 
som är berörd av initiativet. Nämnden/styrelsen bedömer om initiativet kan hanteras 
inom beslutade riktlinjer för Medborgarinitiativ. Om initiativet bedöms kunna 
behandlas tas det upp för beslut på nästa möjliga sammanträde hos nämnd/styrelse.  
 
I samband med att nämnden/styrelsen beslutar att initiativet får ställas ska 
förslagsställaren ges tillfälle att närvara vid sammanträdet för en kortare presentation 
av sitt initiativ. 
 
Om ett Medborgarinitiativ tas upp till politisk behandling i en nämnd/styrelse ska 
nämnd/styrelse fatta beslut inom sex månader från den tidpunkt Medborgarinitiativet 
lämnades in. Om det finns särskilda skäl, som till exempel att initiativet måste 
beslutas av kommunfullmäktige eller av flera nämnder får tidsperioden om sex 
månader överskridas. När nämnden/styrelsen har beslutat om initiativet ska 
genomföras eller inte, ska initiativställaren informeras. 

 
De Medborgarinitiativ som har behandlats i nämnd/styrelse ska redovisas till 
kommunfullmäktige en gång per år.  

 
• Utöver ovan text ska kommunstyrelsen också ha en ytterligare mening som lyder:  

 
Om Medborgarinitiativ rör flera nämnder ska kommunstyrelsen politiskt behandla initiativet 
och inhämta yttrande från berörda nämnder.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 149 Dnr 2023/229 
 

Justerares signatur  
 

 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 24 augusti 2023, paragraf 101, att införa 
Medborgarinitiativ från den 1 september 2023 och samma dag avskaffa Ystadsförslaget. 
 
För att möjliggöra kommunstyrelsens och nämndernas handläggning av Medborgarinitiativet 
behöver en ändring göras i reglementena på så vis att Ystadsförslaget tas bort i reglementena, 
för att ersättas av Medborgarinitiativ. 
 
Ärendet har i denna handläggning inte checklistats. 

Beslutsunderlag 
• Beslut i kommunfullmäktige, 24 augusti 2023 paragraf 101 
• Tjänsteskrivelse av kanslichef Lisa Syrén Mandelkonvalj 31 augusti 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 147 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 186 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande ändringar av 
kommunstyrelsens, samhällsbyggnadsnämndens, barn- och utbildningsnämndens, 
gymnasienämndens, myndighetsnämnden, kultur-och fritidsnämndens, socialnämndens och 
valnämndens reglementen om Medborgarinitiativ. 
 

• Paragrafen om Ystadsförslaget samt rubriken ”Särskilt om Ystadsförslaget” tas bort 
och ersätts av rubriken ”Särskilt om Medborgarinitiativet”. 
 

• Paragrafens text ska under rubriken ha följande lydelse:  
 
När initiativet lämnats till kansliavdelningen skickas det vidare till den nämnd/styrelse 
som är berörd av initiativet. Nämnden/styrelsen bedömer om initiativet kan hanteras 
inom beslutade riktlinjer för Medborgarinitiativ. Om initiativet bedöms kunna 
behandlas tas det upp för beslut på nästa möjliga sammanträde hos nämnd/styrelse.  
 
I samband med att nämnden/styrelsen beslutar att initiativet får ställas ska 
förslagsställaren ges tillfälle att närvara vid sammanträdet för en kortare presentation 
av sitt initiativ. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 149 Dnr 2023/229 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
 
Om ett Medborgarinitiativ tas upp till politisk behandling i en nämnd/styrelse ska 
nämnd/styrelse fatta beslut inom sex månader från den tidpunkt Medborgarinitiativet 
lämnades in. Om det finns särskilda skäl, som till exempel att initiativet måste 
beslutas av kommunfullmäktige eller av flera nämnder får tidsperioden om sex 
månader överskridas. När nämnden/styrelsen har beslutat om initiativet ska 
genomföras eller inte, ska initiativställaren informeras. 

 
De Medborgarinitiativ som har behandlats i nämnd/styrelse ska redovisas till 
kommunfullmäktige en gång per år.  

 
• Utöver ovan text ska kommunstyrelsen också ha en ytterligare mening som lyder:  

 
Om Medborgarinitiativ rör flera nämnder ska kommunstyrelsen politiskt behandla initiativet 
och inhämta yttrande från berörda nämnder. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kansliavdelningen  
Samtliga berörda nämnder 

50S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 f9
2d

2f
93

-d
b3

6-
4f

ba
-a

d8
5-

0b
ea

9c
ed

21
16



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 150 Dnr 2023/114 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Svar på Motion (V) om Hållbarhetschecklista 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Reservation 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet och lämnar följande skriftliga reservation. 
 
Vänsterpartiet håller med om att en viss ambitionshöjning har skett gällande 
hållbarhetsarbetet i kommunen genom den workshop som hölls med koppling till agenda 
2030. Motionens syfte är dock inte att kartlägga eller koppla kommunens mål till Agenda 
2030, utan själva uppföljningen av att detta verkligen görs. Motionens syfte är också att 
kommunen kan tydliggöra var konflikter kan finnas mellan olika hållbarhetsmål när beslut 
fattas. 

Sammanfattning av ärendet 
Moa Greiff (V) har i en motion yrkat på att Ystads kommun utifrån de hållbarhetsprogram 
som finns bör införa en effektiv och standardiserad hållbarhetschecklista för de beslut som 
skall tas samt att Ystads kommun ska pröva möjligheten att använda en nämndövergripande 
hållbarhetschecklista. 
 
Svar på motion 
För att utveckla och fördjupa arbetet med Agenda 2030 i Ystad beslutade 
kommunfullmäktige i juni 2023 (KS 2023/127) om nya övergripande mål för 
kommunkoncernen där de globala hållbarhetsmålen är integrerade. Detta innebär att 
kommunkoncernen ska ta hänsyn till sociala, miljömässiga och ekonomiska 
hållbarhetsaspekter i utarbetande, genomförande och uppföljning av nämnd-, styrelsemål  
och aktiviteter.  
 
Utöver den årliga uppföljningen av målen med tillhörande indikatorer (och berörda globala 
mål) kommer det var fjärde år, i samband med ny mandatperiod, att göras en 
mandatperiodsanalys som synliggör och analyserar utfallet i Ystad samt utvecklingen i 
förhållande till samtliga 17 Globala mål.  
 
För att framåt möjliggöra en mer systematisk och transparent efterlevnad och uppföljning  
av kommunens antagna styrdokument (såsom Miljöprogram, Folkhälsoprogram, etc) har 
även en nämndövergripande modul utvecklats i kommunens verksamhetsplanerings- och 
uppföljningssystem Stratsys.  
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Kommunfullmäktige 
  

Sammanträdesdatum 
2023-10-19 

  

KF § 150 Dnr 2023/114 
 

Justerares signatur  
 

 
 
 
För att säkerställa att tjänstepersoner och politiker i Ystads kommun har god kännedom  
om hållbarhetsfrågor genomförs även utbildning och workshop gällande de globala 
hållbarhetsmålen under hösten. 
 
Slutsats  
Utifrån det arbete som kommunen gör och den ambitionshöjning som sker i och med att  
de globala målen nu mer tydligt kopplas till kommunens övergripande styrning, vilket lyfts 
ovan, görs bedömningen att kommunen redan anses uppfylla det som framställs i motionen. 
Därmed kan motionen anses besvarad.  
 
Motivering Barnrättsperspektiv 
Barn berörs i samma utsträckning som övriga medborgare av kommunens hållbarhetsarbete 
genom de tjänster och den service som kommunen tillhandahåller. Genom att integrera 
Agenda 2030 och de globala hållbarhetsmålen i kommunens målarbete synliggörs vikten av 
vid varje beslut ha ett långsiktigt hållbarhetsperspektiv; att vi tillgodoser dagens behov utan 
att äventyra kommande generationers möjlighet att tillfredsställa sina behov. Ärendet bedöms 
inte beröra barn och unga då själva hållbarhetschecklistan som verktyg beskrivs som en hjälp 
för beslutsfattare att tydliggöra vilka av de tre hållbarhetsperspektiven som varit drivande i 
beslutet samt skapa en helhetsbild av beslut som berör mer än en nämnd.  

Beslutsunderlag 
• Motion om Hållbarhetschecklista av Moa Greiff (V) 4 april 2023 
• Beslut i kommunfullmäktige 20 april 2023 paragraf 63 
• Tjänsteskrivelse av kvalitetsstrag Carolina Palm den 19 juli 2023 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 13 september 2023 paragraf 112 
• Beslut i kommunstyrelsen 27 september 2023, paragraf 187 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses besvarad. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Moa Greiff (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Gunilla Andersson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mårten Mårtensson (S) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot förslaget att bifalla motionen och  
finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
KS förslag=JA 
Bifall motionen=NEJ 
 
Med 28 JA-röster mot 23 NEJ-röster har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Motionären 
Kansliavdelningen 
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Omröstningslista Kf § 150/2023-09-19 Svar på Motion (V) om 
Hållbarhetschecklista 
 
KS förslag=JA 
Bifall motionen=NEJ 
 
Resultat 
Ja 28 
Nej 23 
Ej röstat 0 
 
 
Malin Olsson (M) Ja 
Peter Lundgren (SD) Ja 
Stefan Engdahl (M) Ja 
Sverker Meyer (M) Ja 
Gunilla Andersson (M) Ja 
Anne Olofsdotter (M) Ja 
Paula Larsson Jarl (M) Ja 
Carl Munther (M) Ja 
Johan Wahlgren (M) Ja 
Kent Svensson (M) Ja 
Håkan Thorén Damm (KD) Ja 
Per-Olof Lind (L) Ja 
Marcus Bräutigam (L) Ja 
Jan-Åke Isaksson (SD) Ja 
Paul Svensson (SD) Ja 
Anna Sjöland (SD) Ja 
Göran Björk (SD) Ja 
Kent Andersson (SD) Ja 
Krister Nilsson (SD) Ja 
Patricia Andersson (SD) Ja 
Berth Andersson (SD) Ja 
Clifford Härstedt (M) Ja 
Anders Karlgren (M) Ja 
Per-Axel Sjöholm (M) Ja 
Lennart Johansson (M) Ja 
Måns Axkull (L) Ja 
Eric Ericsson (KD) Ja 
Peter Linder (SD) Ja 
Ingrid Ek (S) Nej 
Karin Voltaire (S) Nej 
Roger Jönsson (S) Nej 
Kim Grahn (S) Nej 
Mårten Mårtensson (S) Nej 
Kevin Rasmussen (S) Nej 
Birgitta Cestrone Nyman (S) Nej 
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Rickard Axtelius (S) Nej 
Kent Mårtensson (S) Nej 
Anja Edvardsson (S) Nej 
Riccard Axtelius (S) Nej 
Annika Weitner (V) Nej 
Moa Greiff (V) Nej 
Marina Nilsson (MP) Nej 
Magnus Hörnblad (MP) Nej 
Martin Andersson (C) Nej 
Eva Clausson (C) Nej 
Håkan Eriksson (C) Nej 
Joachim Mattsson (S) Nej 
Kenny Fransson (S) Nej 
Caroline Dahlberg (S) Nej 
Allan Waktmar (S) Nej 
Doris Möller (S) Nej 
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För kännedom, Svar på Granskning av underhåll i 
avloppsanläggningar 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige tar del av samhällsbyggnadsnämndens svar till Revisionen på 
granskningen och avslutar härmed ärendet. 

Protokollsanteckning 
Rickard Axtelius (S) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
Vi anser att det är av yttersta vikt att öka den politiska styrningen och ledningen när  
det handlar om VA-systemet. Det här handlar om kommunens utvecklingsmöjligheter 
framåt. Viktigt att ha koll på, följa upp kommunfullmäktiges beslut och återrapportera 
insatser och effekter. 

Sammanfattning av ärendet 
Revisionen har genomfört en granskning av underhåll i avloppsanläggningar. 
Samhällsbyggnadsnämndens svar på granskningen lämnas till kommunfullmäktige för 
kännedom. 

Beslutsunderlag 
• Granskning av underhåll i avloppsanläggningar 
• Granskningsrapport av underhåll i avloppsanläggningar 
• Begäran om svar från samhällsbyggnadsnämnden - Granskning av underhåll i 

avloppsanläggningar 
• Beslut i samhällsbyggnadsnämnden 23 augusti 2023 paragraf 131 Svar på revisionens 

granskning av underhåll i avloppsanläggningar 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige tar del av samhällsbyggnadsnämndens svar till Revisionen på 
granskningen och avslutar härmed ärendet. 
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Förslag till beslut under sammanträdet 
Rickard Axtelius (S) yrkar bifall till beslutsförslaget. 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Revisionen 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Motion (S) om Ett levande centrum 

Kommunfullmäktige beslutar 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får ställas och att överlämna den till 
kommunstyrelsen för vidare handläggning. 

Sammanfattning av ärendet 
Ledamoten Rickard Axtelius (S) har ställt en motion om Ett levande centrum. 

Beslutsunderlag 
Motion av ledamoten Rickard Axtelius (S), registrerad den 16 oktober 2023 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Motionären 
Kansliavdelningen 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

ledamot Kf: Ingrid Ek

Ordförande i kommunfullmäktige: Malin Olsson ledamot Kf: Göran Björk
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